

## [Text]

(2) Where a declaration of significant discovery was made under section 44 of the Canada Oil and Gas Act and is in force on the coming into force of this section, it continues in force as if it were made pursuant to section 71 of this Part.

(3) Where, on the coming into force of this section, an exploration agreement is continuing in force pursuant to subsection 16(4) of the Canada Oil and Gas Act, it shall be deemed to be a significant discovery licence issued under this part on the coming into force of this section and is subject to this Part.

Amendments (a) and (b) agreed to

Clause 127 as amended agreed to

Clauses 128 to 138 agreed to

On Clause 139—*Approval of general approach of development*

**Mr. Price:** I move that subclause 139(3) of Bill C-6 be amended by striking out lines 35 and 36 on page 80 and substituting the following:

alternative production systems that could be used for the development of the

Amendment agreed to

Clause 139 as amended agreed to

Clauses 140 and 141 agreed to

On Clause 142—*Qualifications of members*

**Mr. Shields:** I move that clause 142 of Bill C-6 be amended (a) by striking out line 39 on page 81 and substituting the following:

(2) The members and employees of the Board and the Chief Conservation Officer are not eligible to be members of the committee.

(b) by striking out in the English version lines 7 to 9 on page 82 and substituting the following:

The members of the Committee who are not employees of the public service of Canada.

(c) by renumbering the subsequent subclause accordingly.

Amendments (a), (b), and (c) agreed to

Clause 142 as amended agreed to

• 1750

Clause 143 to 150 inclusive agreed to

On Clause 151—*Equivalent Standards*

**Mr. Johnson:** I move that subclause 151(1) be amended by adding immediately after line 35 on page 87 the following:

151.1 (1) The Board may issue and publish, in such manner as the board deems appropriate, guidelines and interpretation notes with respect to the application and

## [Translation]

(2) Les déclarations de découverte importante faites sous le régime de l'article 44 de la Loi sur le pétrole et le gaz du Canada et valides lors de l'entrée en vigueur du présent article sont maintenues en état de validité comme si elles l'avaient été faites sous celui de l'article 28 de la présente loi.

(3) Tout accord d'exploration qui est, lors de l'entrée en vigueur du présent article, valide sous le régime du paragraphe 16(4) de la Loi sur le pétrole et le gaz du Canada est assimilé à une attestation de découverte importante octroyée sous celui de la présente loi, à compter de son entrée en vigueur, et régie par celle-ci.

Les amendements a) et b) sont adoptés

L'article 127 tel qu'amendé est adopté

Les articles 128 à 138 sont adoptés

L'article 139—*Plans de mise en valeurs*

**M. Price:** Je propose que le paragraphe 139(3) du projet de loi C-6 soit modifié par substitution, aux lignes 25 et 26, page 80, de ce qui suit:

tion, solution de rechanges comprises, éventuelle. La seconde contient des renseignements

L'amendement est adopté

L'article 139 tel qu'amendé est adopté

Les articles 140 et 141 sont adoptés

L'article 142—*Qualification*

**M. Shields:** Je propose que l'article 142 du projet de loi C-6 soit modifié par: a) substitution, à la ligne 29, page 81, de ce qui suit:

idem (2) Les membres de l'Office, son personnel et le délégué aux hydrocarbures ne peuvent être nommés au Comité; personnel (3) l'Office affecte au Comité le person-

(b) substitution, dans la version anglaise, aux lignes 7 à 9, page 82 de ce qui suit:

(4) The members of the Committee who are not employees of the public service of Canada

(c) les changements de numéros de paragraphe qui en découlent

Les amendements a), b) et c) sont adoptés

L'article 142 tel qu'amendé est adopté

Les articles 143 à 150 sont adoptés.

Article 151—*Normes équivalentes*

**M. Johnson:** Je propose que l'article 151(1) soit modifié en ajoutant immédiatement après la ligne 31, page 139, ce qui suit:

151. (1) L'Office peut publier, selon les modalités qu'il estime indiquées, des directives et des textes interprétatifs relativement à l'application de l'article 139 ou des règlements pris au titre de l'article 149.